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ΘΕΜΑ: «Συμπερίληψη της κτηνοτροφικής σόγιας στο καθεστώς 

της Συνδεδεμένης Ενίσχυσης των Πρωτεϊνούχων 
Κτηνοτροφικών Ψυχανθών» 
 

Κύριε Υπουργέ, 
 
Την ένταξη της κτηνοτροφικής σόγιας στο καθεστώς της Συνδεδεμένης 
Ενίσχυσης των Πρωτεϊνούχων Κτηνοτροφικών Ψυχανθών προτείνει, όπως 
πληροφορούμαστε, το Γεωτεχνικό Επιμελητήριο Ανατολικής Μακεδονίας, 
καθώς όπως αιτιολογημένα επικαλείται η επιτυχημένη κτηνοτροφία εξαρτάται 
σε σημαντικό βαθμό από τη χρήση πρωτεϊνούχων ζωοτροφών φυτικής 
προέλευσης, προερχόμενων κυρίως από σόγια εισαγόμενη από Βραζιλία και 
ΗΠΑ, καθώς στην Ευρώπη δεν υπάρχει αυτάρκεια για το συγκεκριμένο είδος. 
Ως εκ τούτου προκύπτουν εύλογοι λόγοι ανησυχίας για την ανάπτυξη του 
κλάδου της κτηνοτροφίας στη χώρα μας δεδομένου ότι οι τιμές των 
εισαγόμενων πρωτεϊνούχων ζωοτροφών ακολουθούν αυξητικές τάσεις, ειδικά 
σε περιόδους κρίσεων. Εξάλλου, όπως το ΓΕΩΤΕΕ επικαλείται, η υψηλή 
πρωτεϊνική περιεκτικότητα της σόγιας σε σύγκριση με αυτήν των εγχώριων 
ψυχανθών, αλλά και η υψηλή της περιεκτικότητά της σε αμινοξέα καθιστούν την 
καλλιέργειά της εξαιρετικά σημαντική όχι μόνο για τον κτηνοτροφικό κλάδο. Το 
ΓΕΩΤΕΕ επισημαίνει την ανάγκη ένταξης του συγκεκριμένου είδους ζωοτροφής 
στο Καθεστώς της συνδεδεμένης Ενίσχυσης των Πρωτεϊνούχων Κτηνοτροφικών 
Ψυχανθών στο ΣΣ της ΚΑΠ 2023-2027 που αδικαιολόγητα έχει εξαιρεθεί σε 
σχέση με την προηγούμενη ΚΑΠ. Οι λόγοι για τους οποίους το ΓΕΩΤΕΕ 
υποστηρίζει αυτή την άποψη είναι πολύ συγκεκριμένοι και απόλυτα 
δικαιολογημένοι, αφού η σόγια ως ψυχανθές διακρίνεται για τις εξαιρετικές της 
ιδιότητες ορισμένες εκ των οποίων είναι η χαμηλή σε απαιτήσεις αζωτούχας 
λίπανσης καλλιέργειά της, η εναλλακτική αξιοποίηση της καλλιέργειάς της σε 
προγράμματα αμειψισποράς και η συμβολή της στην επίτευξη του στόχου της 
Πράσινης Συμφωνίας αναφορικά με τη μείωση των λιπασμάτων. Εφόσον λοιπόν 
και το ΣΣ της νέας ΚΑΠ έχει ως στόχο την αύξηση των καλλιεργήσιμων με 
πρωτεϊνούχα φυτά εκτάσεων για λόγους περιβαλλοντικούς (μείωση των νιτρικών 
λιπασμάτων, λόγω αυξημένης δέσμευσης αζώτου στις ρίζες τους) και 
οικονομικούς (βελτίωση της ανταγωνιστικότητας της κτηνοτροφίας, μείωση του 
κόστους παραγωγής των κτηνοτροφικών προϊόντων, με μείωση της εξάρτησης 
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της διατροφής των ζώων από πρωτεϊνούχες ζωοτροφές εισαγόμενες από τρίτες 
χώρες, βελτίωση της βιωσιμότητας των εκμεταλλεύσεων και παραμονή  των 
κτηνοτρόφων στην ύπαιθρο) κρίνουμε σκόπιμο να λάβετε σοβαρά υπόψη σας το 
αίτημα του και να συμπεριλάβετε την κτηνοτροφική σόγια στο Καθεστώς 
Συνδεδεμένης Ενίσχυσης των Πρωτεϊνούχων Κτηνοτροφικών Ψυχανθών, όπως 
ίσχυε και στην προηγούμενη ΚΑΠ 2014 2020 και στη μεταβατική περίοδο 2021-
2022. 
 
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 
 
Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 
 
Προτίθεστε να συμπεριλάβετε την κτηνοτροφική σόγια στο Καθεστώς της 
Συνδεδεμένης Ενίσχυσης των Πρωτεϊνούχων Κτηνοτροφικών Ψυχανθών 
όπως απολύτως δικαιολογημένα και πλήρως στοιχειοθετημένα προτείνει 
το ΓΕΩΤΕΕ Ανατολικής Μακεδονίας; Αν ναι πότε και με ποιες ενέργειες 
προτίθεστε να προβείτε στη συγκεκριμένη παροχή;  
 
Ο ερωτών Βουλευτής 
 
 
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ ΚΥΡΙΑΚΟΣ 
 




